
ÅRSMØDE  
FOR DANSK BETON OG 
BETONSEKTIONERNE 
Den 4. november 2021 
på Kellers Park, H. O. Wildenskovsvej 28, 7080 Børkop 

Som noget ekstraordinært i år har vi sammen-
sat et program, som er relevant på tværs af 
produktgrupper og foreninger. Derfor er det i 
år tilladt for alle, både medlemmer og interes-

semedlemmer, at deltage i det man har lyst til, 
uanset hvilken forening man er medlem af. Vi 
håber, at det kan være med til at sikre højt  
deltagerantal til samtlige sessioner.

Velkommen tilbage til fysisk sammenkomst ved Dansk Betons årsmøde 2021.  
Vi glæder os til at se jer alle sammen. 

Deltagerpris: 
500 kr./person med adgang til det  
hele uanset medlemsskab.  

Udstillerpris:
Gratis 



09.00 INDTJEKNING, MORGENMAD OG KAFFE

10.00  BETONVAREFORENINGEN  
 
1.  Den nye betonvareforening v/Jesper Ketelsen, Dansk Beton 

Den 1. januar 2022 lyder startskuddet til Dansk Betons nye forening for betonvarer: Betonvare- 
foreningen. Jesper er foreningens nye konsulent og vil give jer et indblik i, hvad der er på dagsorden  
i den nye forening, herunder, hvordan foreningen vil blive drevet både fagligt og administrativt.  

 2.  Tørbetonteknologi v/Jacob Thrysøe, Aalborg Portland  
Betonteknologi er beskrevet i mange bøger og artikler. Men på tørbetonområdet er det begrænset, 
hvad der findes af litteratur, som beskriver materialerne, teknologien og måden at producere tør- 
beton på. Derfor har Aalborg Portland udarbejdet en ny bog, som giver et super godt indblik i  
betonteknologi for tørbetonprodukter. En bog som med stor fordel kan anvendes af medarbejdere  
i betonvarevirksomhederne. Det skal vi høre om i dette indlæg.  

 3.  Betons ”svampeeffekt” v/Claus Pade, Teknologisk Institut 
At beton opsuger CO2 er næppe en overraskelse for nogen i betonbranchen. Men at beton også  
ved påvirkning af CO2 i den tidlige hærdefase kan ændre egenskaber til det bedre, med de mulig- 
heder det giver for optimering af materialerne, er nok mere nyt. Teknologisk Institut har gennemført 
nogle nyere forsøg, hvor man har udsat belægningssten for CO2 i den tidlige hærdefase, og vi vil få 
præsenteret resultaterne.

11.30 FROKOST

12.15 FABRIKSBETONFORENINGEN  
 
 1.  Fremtidens arbejdsmarked og betonbranchen v/Jesper Bo Jensen, FremForsk, Center for  

Fremtidsforskning 
Det helt store samtaleemne i Danmark og i byggebranchen er mangel på arbejdskraft. En nyere  
analyse fra DI viser, at der mangler 32.000 medarbejdere i danske virksomheder. Det er et stort  
problem også i betonbranchen. Ved dette indlæg kommer fremtidsforsker Jesper ind på, hvordan 
fremtidens arbejdsmarked vil udvikle sig og hvilken betydning det kan have på betonbranchen. 

 2.  Fremsyn om beton i byggeriet / Camilla Damsø, Tænketanken CONCITO  
CONCITO er en tænketank for den grønne omstilling. Som del af projektet Bygninger og Grøn  
Omstilling  er der blandt andet udarbejdet fremsynsnotater om anvendelse af beton og træ i  
byggeriet med henblik på at skabe overblik over forventninger til anvendelsen af materialerne i  
fremtidens byggeri. Camilla fra CONCITO vil introducere os til, hvad fremsynsnotatet om beton  
indeholder. Og det er centralt, da CONCITO er en vigtig aktør på den grønne dagsorden.

 3.  Debat om fremtiden for Fabriksbetonforeningen 
Bæredygtighed har været på dagsorden i nogle år og er det fortsat. Men der er også andre  
presserende dagsordener, som fx arbejdskraftmangel og digitalisering. På baggrund af de to  
indledende indlæg og de problemstillinger der rejses her gennemføres en debat om fremtiden  
for Fabriksbetonforeningen med fokus på, hvordan vi håndterer problemstillingerne. 

PROGRAM



PROGRAM FORTSAT

13.45 KAFFE/KAGE

14.00  BETONELEMENT-FORENINGEN 
 
1.  Fremsyn om træ i byggeriet, Camilla Damsø, Tænketanken CONCITO 

Træ i byggeriet er et hot emne, og det vil alt andet lige blive en konkurrenceparameter i de  
kommende år, især for betonelementindustrien. Træ er kommet for at blive, og mange er  
enige om, at det ikke er ”enten eller”, men at fremtiden nok mere handler om ”både og”.  
Derfor vil det være en fordel at vide mere om, hvilke forventninger der er til anvendelsen af træ  
i byggeriet. CONCITO udgav i foråret et fremsynsnotat om træ, som Camilla vil præsentere.

 2.  Rådgiverens perspektiv på byggesagsbehandling og SBi 271 v/Martin Hoff Ludvigsen,  
afdelingsleder konstruktioner, MOE A/S 
Efter den nye byggesagsbehandling er indført, er brugen af SBi 271 blevet mere og mere  
almindelig. Martin fortæller om, hvilke udfordringer rådgiverne møder i deres arbejde med  
SBi 271, og hvilke muligheder der er for at få afstemt eventuelle fortolkninger af teksten.  
Hvordan oplever rådgiverne samarbejdet med elementproducenterne, og hvordan spiller vi  
hinanden bedre?

 3.  Nyt fra Betonelement-Foreningen v/Pernille Nyegaard 
Pernille fortæller om udvalgte projekter, både afsluttede, igangværende og kommende, bl.a.  
arbejdes der på en bulletin om robusthed af højhuse og et paradigme om dokumentation iht. SBi 271 
ud fra medlemmernes erfaringer.  

15.30 PAUSE



PROGRAM FORTSAT

15.45  DANSK BETON 
 
1.  Highlights fra Dansk Betons arbejde v/Dorthe Mathiesen 

Bestyrelsen arbejder på at færdiggøre deres nye strategi gældende for 2022-2025. Derudover er vi  
ved at lægge sidste hånd på en ny analyse udarbejdet af Rambøll med fokus på CO2-besparelserne  
ved konventionelt byggeri, og endeligt som noget nyt introducerer vi betonbranchens bæredygtigheds-
barometer. Det er noget af det som Dorthe vil præsentere.  

 
 2.  Absolut bæredygtighed v/Morten W Ryberg, Assistant Professor, DTU Management   

Der er ikke noget, der er bæredygtigt! Der er ikke noget, der hedder grøn beton. Alt har en påvirkning 
på klimaet og det handler mere om, at noget er mere bæredygtigt end noget andet. Det er ret vigtigt 
for at undgå at blive beskyldt for ”greenwashing”. Derfor er det centralt at blive klogere på, hvad  
bæredygtighed egentlig er. Man taler faktisk om absolut bæredygtighed, dvs. det punkt, hvor vores 
økosystem er i fuldstændig balance. Og der er vi langt fra i Danmark. 

 3.  Betonindustrien og digitalisering v/Niels Falk, HD Lab 
Vi er i Danmark godt med på digitaliseringsdagsordenen. Det har hele nedlukningen af Danmark vist, 
hvor det i høj grad har været muligt via digitale værktøjer at holde samfundet i gang. Men det bliver 
mere og mere afgørende at jagte digitale løsninger også i forbindelse med udfordringer som arbejds-
kraftsmangel, produktivitetskrav, klimaudfordringer osv. Niels Falk er entreprenør oprindeligt og var 
med til at starte hele den digitale afdeling i MT Højgaard op. Nu har Niels et succesfuld virksomhed, 
som arbejder med digitale løsninger i byggeriet. Niels slutter dagen af med at give inspiration til os i 
betonbranchen om, hvad teknologien giver af muligheder – også i den grønne omstilling. 

17.15 PAUSE

18.00 VELKOMSTDRINK 

18.30  MIDDAG OG UNDERHOLDNING 
Toastmaster er vanen tro Brian Dürr fra Aalborg Portland, som vil lede os igennem sangbogen,  
vittigheder og den underholdning som vi i år har prioriteret at få med. Overvej allerede nu sjove  
indslag og gode taler. 

21.00  INTERESSEMEDLEMSARRANGEMENT OG DRINKSBAR 
Vi håber på mange udstillere. I år er det gratis for interessemedlemmer at udstille. De bidrager  
med en stor støtte til foreningen, og det er vigtig for betonproducenterne, at anerkende interesse- 
medlemmernes betydning for Dansk Beton og foreningerne. Så vi glæder os til at byde indenfor  
hos udstillerne og ser frem til nogle hyggelige timer med netværk og samarbejde.

23.00- NATMAD


